
Läget i världen och rapporter från Arktis visar tydligt att mer måste göras för att 
om möjligt undvika tipping point och en katastrofal framtid. 
EU har satsat på handel med utsläppsrätter, ett klimatpolitiskt styrmedel, som 
fungerar i teorin men som inte fungerar som det är tänkt på grund av det mycket 
stora överskottet av utsläppsrätter.

Sverige jobbar idag hårt i förhandlingar för att stärka EUs system. Samtidigt siktar 
regeringen på en utsläppsbroms, ett nytt program för att köpa in och skrota 
utsläppsrätter. Från 2018 beräknas utsläppsrätter motsvarande cirka sju miljoner 
ton koldioxid kunna köpas in och annulleras.

Kommunens bolag Gävle Energi är välskött och ligger långt fram när det gäller 
klimatneutral produktion. Gävle Energi är så framgångsrika att de inte behöver 
använda sina tilldelade utsläppsrätter. Men här finns ett problem. Gävle Energi 
säljer vidare sina utsläppsrätter, med följden att någon annan får släppa ut den 
mängd koldioxid som Gävle Energi sparat in genom sitt framgångsrika 
miljöarbete. Slutsumman i koldioxidbesparing riskerar att bli noll – Gävles Energi 
medverkar genom sin försäljning faktiskt till att deras miljösatsningar byts mot 
smutsiga kolkraftverk någon annanstans i EU. 

Om bolaget menar allvar med sitt engagemang i miljöfrågor borde det vara ett 
enkelt och kostnadseffektivt nästa steg för Gävle Energi är att skrota de 
utsläppsrätter som årligen tilldelas bolaget. 

Klimatfrågan kan inte lösas med människors egna ambitioner. Det behövs en 
modig och kraftfull politik på alla nivåer. Därför föreslår Vänsterpartiet Gävle:
-att Gävle Energi årligen ska skrota sina tilldelade utsläppsrätter i stället för att 
sälja dessa.
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